
Protokół Nr XXXI/2013 
z przebiegu obrad Sesji Rady Miasta i Gminy w Pilicy 

odbytej w dniu 06.02.2013 r. 

Przewodniczący obrad sesji - Przewodniczący Rady Miasta i Gminy w Pilicy - Pan Jan 
Pająk. 
Protokolant - insp. ds. obsługi Rady Miasta i Gminy - Iwona Kazior. 
Miejsce odbycia sesji - Urząd Miasta i Gminy w Pilicy - sala narad (pokój nr 15). 

W obradach sesji, które rozpoczęły się o godz.1510 udział wzięło 15 radnych na ogólny 
stan Rady wynoszący 15 osób. 
Ponadto w posiedzeniu Rady uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta i Gminy - Pan Michał Otrębski, 
- Sekretarz Miasta i Gminy - Pani Janina Dulbińska-Przybylik, 
- Skarbnik Miasta i Gminy - Pan Andrzej Goncerz, 
- sołtysi i inni goście. 
Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Proponowany porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołów z przebiegu obrad dwóch poprzednich sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2018, 
c) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szycach, 
d) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pilicy, 
e) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Przychodach, 
f) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Narkomanii na 2013 rok oraz przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu za 2012 rok, 
g) przyjęcia planów pracy problemowych Komisji Rady Miasta i Gminy na 2013 rok 

oraz złożenia sprawozdań z działalności Komisji za 2012 rok, 
h) nadania Statutu Zespołowi Ekonomiczno-Administracyjnemu Szkół w Pilicy, 
i) zmian do Uchwały Nr XLVIII/290/2010 Rady Miasta i Gminy w Pilicy z dnia 

28 października 2010 r. w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez 
samorządowe jednostki budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty, 

j) zamiaru połączenia Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pilicy z inną instytucją 
kultury - Wiejskim Domem Kultury w Przychodach, 

k) rozpatrzenia skargi na czynności Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Pilicy, 
l) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

ł) ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie obrad sesji. 



Ad 1. 
Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Miasta i Gminy - Pan Jan Pająk. 

Pan Przewodniczący powitał zebranych i na podstawie listy obecności radnych stwierdził 
prawomocność obrad. 
Następnie przedstawił - wymieniony na 1 stronie niniejszego protokołu - porządek przebiegu 
sesji, proponując poszerzyć go w punkcie „4" o dodatkowe podpunkty o treści: 
- udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP Wierzbica, 
- udzielenia dotacji celowych dla jednostek OSP włączonych do Krajowego Systemu 

Ratownictwa Gaśniczego, 
- udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP Dzwonowice, 
zgodnie z ustaleniami podjętymi na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Innych propozycji zmian do projektu porządku obrad sesji nie zgłoszono. 
Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt porządku przebiegu sesji wraz ze zmianami, 
który przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołów z przebiegu obrad dwóch poprzednich sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2018, 
c) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szycach, 
d) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pilicy, 
e) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Przychodach, 
f) udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP Wierzbica, 
g) udzielenia dotacji celowych dla jednostek OSP włączonych do Krajowego Systemu 

Ratownictwa Gaśniczego, 
h) udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP Dzwonowice, 
i) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Narkomanii na 2013 rok oraz przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu za 2012 rok, 
j) przyjęcia planów pracy problemowych Komisji Rady Miasta i Gminy na 2013 rok 

oraz złożenia sprawozdań z działalności Komisji za 2012 rok, 
k) nadania Statutu Zespołowi Ekonomiczno-Administracyjnemu Szkół w Pilicy, 
l) zmian do Uchwały Nr XLVIII/290/2010 Rady Miasta i Gminy w Pilicy z dnia 

28 października 2010 r. w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez 
samorządowe jednostki budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty, 

ł) zamiaru połączenia Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pilicy z inną instytucją 
kultury - Wiejskim Domem Kultury w Przychodach, 

m) rozpatrzenia skargi na czynności Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Pilicy, 
n) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

o) ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie obrad sesji. 
Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad sesji większością głosów - na 15 radnych 
14 głosowało za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
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Ad 2. 
Pan Przewodniczący przystąpił do sprawy przyjęcia protokołów z przebiegu obrad dwóch 

poprzednich sesji (Protokołu Nr XXIX/2012 z dnia 28.12.2012 r., Nr XXX/2012 z dnia 
31.12.2012 r.), które były wyłożone do wglądu w pokoju nr 24 tut. Urzędu i udostępnione 
w Internecie. 
Nie zgłoszono uwag do żadnego z protokołów. 
Pan Przewodniczący poddał przyjęcie protokołów pod głosowanie. 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 

Ad 3. 
Realizując przyjęty porządek obrad sesji, Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie 

interpelacji. 
Pan Tomasz Kwiecień zapytał, czy w związku z wejściem w życie od 1lipca br. nowych 
przepisów, dotyczących odpadów komunalnych, dotychczasowe umowy na odbiór odpadów 
komunalnych zostaną rozwiązane samoistnie, czy należy je rozwiązać indywidualnie. 
Pan Grzegorz Bomba zwrócił się z prośbą o wyrównanie drogi od „Chałupek" w Szycach 
w stronę Kidowa, żeby była przejezdna - zaznaczył, że wystarczy tylko samo wyrównanie. 
Poprosił również o wyrównanie drogi w Dzwonowicach na odcinku od remizy do lasu. 
Pan Jan Goncerz zgłosił, że mieszkańcy Cisowy proszą o wykonanie chodnika przy drodze 
powiatowej na odcinku koło Kaplicy. 
Pan Jan Jastrząb zapytał czy wykonawca - Pan Seweryn zakończy wiosną remont drogi 
w Dobrakowie. Poza tym spytał czy zostanie wykonana nakładka asfaltowa na odcinku drogi 
powiatowej od Kleszczowy do Dobrakowa. 
Pan Andrzej Kyć zapytał czy gmina posiada odpowiedni sprzęt, żeby odśnieżać chodniki 
na odcinkach niezamieszkałych - w tym odcinek od krzyżówki w Sławniowie do Wierbki. 
Pan Andrzej Grabowski zgłosił, że studzienka kanalizacyjna w chodniku w Zarzeczu, koło 
posesji Pani Barczyk, stanowi zagrożenie dla użytkowników chodnika - prawdopodobnie dekiel 
studzienki się nie domyka. 
Pan Tomasz Karpała podjął następujące sprawy: 
- zwrócić uwagę firmie odśnieżającej drogi, aby na odcinkach zamieszkałych, gdzie są wąskie 

chodniki, przylegające do budynków mieszkalnych (ul.Krakowska, Senatorska, Żarnowiecka) 
pługi jeździły wolniej, 

- odśnieżyć parking w Pilicy w rynku koło SKOK-u, ponieważ zalegają tam hałdy śniegu, 
- pogotowie ratunkowe zajmuje dwa pomieszczenia, a w tym budynku, na tym samym piętrze są 

wolne jeszcze dwa pomieszczenia, może zaproponować je pogotowiu, żeby go nie stracić, 
- czy nie można byłoby pomóc scholi kościelnej, która ma już duże osiągnięcia, poprzez 

wypłacanie wynagrodzenia instruktorowi, tak jak to jest w przypadku kapelmistrzów orkiestr 
dętych, 

- kto powinien zmobilizować właścicieli nieruchomości, na których zalegają hałdy śniegu, 
do usunięcia śniegu - może poprzez policję lub ogłoszenia. 

Pan Janusz Gajda zwrócił się z prośbą o odśnieżanie drogi w Kocikowie na odcinku za byłą 
szkołą w stronę Woli Kocikowa. 
Innych interpelacji nie zgłoszono. 

Ad 4. 
Pan Przewodniczący poprosił o omówienie propozycji zmian w budżecie gminy. 

Projekt uchwały w tej sprawie przedstawił Skarbnik Miasta i Gminy - Pan Andrzej Goncerz. 
Zaproponował wprowadzić zmiany do projektu omówionego na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
polegające na: 
- zwiększeniu dochodów i wydatków o 400.000 zł w związku z obowiązkiem prowadzenia przez 

gminę gospodarki odpadami komunalnymi, 
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- zmianie stawki dotacji do utrzymania mieszkań komunalnych poprzez zwiększenie dotacji 
z 71,40 zł do 1m powierzchni na 78,82 zł, żeby podwyższyć standard lokali. 

Następnie przedstawił projekt uchwały w całości - wraz z powyższymi zmianami, który stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Pan Jan Goncerz poprosił o dokładne objaśnienie propozycji zwiększenia dochodów 
i wydatków o kwotę 400.000 zł. 
Pan Skarbnik wyjaśnił, że po wstępnych wyliczeniach przewiduje, że wpływy do budżetu gminy 
od mieszkańców z tytułu opłat za odbieranie i gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w okresie od 1 lipca do końca br. wyniosą 400.000 zł i ze środków tych zostaną pokryte wydatki 
związane z odbieraniem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych (zapłata firmie, która 
będzie odbierała odpady, wynagrodzenie dla pracowników prowadzących sprawy z zakresu 
gospodarowania odpadami). 
Zaznaczył, że zabezpieczenie w budżecie środków na odbiór i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych jest niezbędne, aby można było ogłosić przetarg. 
Innych pytań ani uwag do zaproponowanych zmian w budżecie gminy nie zgłoszono. 
Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w tej sprawie pod głosowanie. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok została podjęta jednogłośnie 
(15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała Nr XXXI/237/2013. 

Celem omówienia kolejnego projektu uchwały - tj. w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2013 - 2018, Pan Przewodniczący ponownie udzielił głosu Panu 
Skarbnikowi. 
Pan Skarbnik nadmienił, że zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013 - 2018, 
które przedstawił na wspólnym posiedzeniu Komisji, spowodowane są niespełnieniem 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej w roku 2015 relacji, wynikającej z art.243 ustawy 
0 finansach publicznych, na co zwróciła uwagę Regionalna Izba Obrachunkowa. 
Obecnie zaproponował poszerzyć projekt uchwały, w związku z wprowadzeniem do budżetu 
gminy wydatków na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych w wysokości 400.000 zł 
na br. i koniecznością zabezpieczenia środków na powyższe przedsięwzięcie na kolejne lata 
- tj.: po 800.000 zł na lata 2014 - 2015 i 400.000 zł na pierwsze półrocze 2016 r., ponieważ firma 
odbierająca odpady ma zostać wyłoniona na okres 3 lat. 
Przedstawiony przez Pana Skarbnika projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie pod głosowanie. 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013 - 2018 została 
podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała Nr XXXI/238/2013. 

Następnie Pan Przewodniczący podjął sprawę udzielenia dotacji celowych dla jednostek 
ochotniczych straży pożarnych w: Szycach, Pilicy, Przychodach, Wierzbicy, Dzwonowicach, 
dla jednostek włączonych do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego - Kleszczowy 
1 Pilicy. Nadmienił, że projekty uchwał w sprawie udzielenia tym jednostkom dotacji, podobnie 
jak wszystkie inne projekty uchwał, były przedmiotem wspólnego posiedzenia Komisji, 
na którym radni nie wnieśli do nich żadnych uwag. 
Pan Przewodniczący poddał kolejno pod głosowanie projekty uchwał w sprawach udzielenia 
w/w jednostkom dotacji. 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szychach 
została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała 
Nr XXXI/239/2013. 
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Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szychach 
została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała 
Nr XXXI/239/2013. 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pilicy 
została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała 
Nr XXXI/240/2013. 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Przychodach została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) 
- Uchwała Nr XXXI/241/2013. 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP Wierzbica została podjęta 
jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała Nr XXXI/242/2013. 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowych dla jednostek OSP włączonych 
do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego została podjęta jednogłośnie (15 radnych 
na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała Nr XXXI/243/2013. 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP Dzwonowice została 
podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała Nr XXXI/244/2013. 

Przystępując do kolejnej sprawy tj. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2013 rok oraz przyjęcia 
sprawozdania z realizacji Programu za 2012 rok, Pan Przewodniczący wyjaśnił, że Gminny 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii uchwalony 
jest co roku. Nadmienił, że zarówno projekt Programu na 2013 rok jak i sprawozdanie 
z realizacji Programu 2012 rok zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu 
Komisji przez Panią Sekretarz Miasta i Gminy, która jest Przewodniczącą Gminnej Komisji ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Pan Przewodniczący zapytał radnych czy mają jeszcze jakieś pytania lub uwagi do projektu 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 
na 2013 rok bądź do sprawozdania z wykonania Programu za zeszły rok. 
Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag. 
Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2013 pod 
głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za) - Uchwała 
Nr XXXI/245/2013. 

W dalszej części posiedzenia, Pan Przewodniczący podjął sprawę uchwalenia planów pracy 
komisji problemowych Rady na br. 
Zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie projektów planów pracy na 2013 r. 
i złożenie sprawozdań z działalności komisji za 2012 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Pan Marek Ziętek omówił projekt planu pracy 
Komisji na 2013 r. - zgodnie z projektem załączonym do niniejszego protokołu oraz 
poinformował czym zajmowała się Komisja w 2012 roku. 
Pan Przewodniczący Rady poddał projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej pod głosowanie. 
Plan pracy Komisji został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za. 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury Fizycznej i Sportu - Pan Tomasz 
Karpała przedstawił projekt plan pracy Komisji na br., który stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu oraz złożył informację z pracy Komisji w 2012 r. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury Fizycznej 
i Sportu na 2013 r. pod głosowanie 
Plan pracy Komisji został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za. 

Pan Jan Goncerz - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 
zaprezentował projekt planu pracy Komisji na 2013 r., stanowiący załącznik do niniejszego 
protokołu i złożył krótkie sprawozdanie z pracy Komisji w 2012 r. 
Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt planu pracy Komisji Budżetu 
i Rozwoju Gospodarczego. 
Plan pracy powyższej Komisji został przyjęty jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych 
głosowało za). 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - Pan Jan Jastrząb przedłożył projekt 
planu pracy Komisji na 2013 r. - zgodnie z projektem załączonym do niniejszego protokołu 
i poinformował o pracy Komisji w 2012 r. 
Pan Przewodniczący Rady poddał projekt planu pracy Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług pod 
głosowanie. 
Plan pracy Komisji został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za. 

Pan Mieczysław Bendkowski - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 
Ładu i Porządku przedstawił projekt planu pracy Komisji na 2013 r., - wg projektu 
załączonego do niniejszego protokołu i poinformował o działalności Komisji w 2012 r. 
Pan Przewodniczący Rady poddał projekt planu pracy Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 
Ładu i Porządku pod głosowanie. 
Zaproponowany plan pracy Komisji został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych 
głosowało za. 
Następnie Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia planów pracy problemowych Komisji Rady Miasta i Gminy na 2013 rok 
Uchwała została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za - Uchwała 
Nr XXXI/246/2013. 

Pan Przewodniczący ogłosił pięciominutową przerwę. 

Wznawiając obrady, Pan Przewodniczący przystąpił do sprawy nadania Statutu Zespołowi 
Ekonomiczno-Administracyjnemu Szkół w Pilicy. Poinformował, że w związku ze zmianą 
przepisów prawnych, proponuje się nadać nowy statut Zespołowi Ekonomiczno-
-Administracyjnemu Szkół. Nadmienił, że poprzedni statut - aktualnie jeszcze obowiązujący, 
uchwalony został w 2006 r. Poinformował o zasadniczych różnicach pomiędzy projektem 
i aktualnym statutem: 
- zapis mówiący, że regulamin organizacyjny Zespołu opracowuje i wprowadza w życie 

Dyrektor po uprzednim uzyskaniu opinii Burmistrza, proponuje się zastąpić zapisem 
- „regulamin organizacyjny Zespołu opracowuje i wprowadza w życie Dyrektor", 

- wprowadzony został dodatkowy zapis o treści „gromadzenie i przetwarzanie danych 
w systemie informacji oświatowych". 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do projektu Statutu Zespołu Ekonomiczno-
-Administracyjnego Szkół. 
Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie nadania statutu Zespołowi 
Ekonomiczno-Administracyjnemu Szkół w Pilicy pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta większością głosów (na 15 radnych, 14 głosowało za, 1 rady wstrzymał 
się od głosu) - Uchwała nr XXXI/247/2013. 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad sesji, Pan Przewodniczący podjął sprawę, dotyczącą 
wprowadzenia zmian do Uchwały Nr XLVIII/290/2010 z dnia 28 października 2010 r. w sprawie 
gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki budżetowe 
prowadzące działalność w zakresie oświaty. 
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Wyjaśnił, że do uchwały w powyższej sprawie, podjętej w 2010 r. proponuje się dodać 
w § 2 punkt 8 o treści: „wynagrodzenia od firmy ubezpieczeniowej w formie prowizji 
w ramach zawartej umowy o współpracę z tytułu posiadanych polis ubezpieczeniowych", 
celem umożliwienia szkołom i przedszkolu przyjęcie na rachunek prowizji od firmy 
ubezpieczeniowej, obsługującej je. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do zaproponowanej zmiany w Uchwale Nr XLVIII/290/2010 
z dnia 28 października 2010 r. 
Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie pod głosowanie. 
Uchwała w sprawie zmian do Uchwały Nr XLVIII/290/2010 Rady Miasta i Gminy w Pilicy 
z dnia 28 października 2010 r. w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku 
przez samorządowe jednostki budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty została 
podjęta większością głosów (na 15 radnych, 14 głosowało za, 1rady wstrzymał się od głosu) 
- Uchwała nr XXXI/248/2013. 

Następnie Pan Przewodniczący nawiązał do projektu uchwały w sprawie zamiaru połączenia 
Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pilicy z inną instytucją kultury - Wiejskim Domem 
Kultury w Przychodach. 
Nadmienił, że projekt uchwały w tej sprawie, poparty uzasadnieniem, został szczegółowo 
omówiony przez Panią Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pilicy na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Poinformował, że radni nie mieli żadnych zastrzeżeń do propozycji 
połączenia tych dwóch instytucji kultury, a jedynie były wątpliwości w zakresie nadania nazwy 
dla instytucji powstałej po połączeniu. Wyjaśnił, że proponuje się, aby nową instytucję kultury 
nazwać - Biblioteka Publiczna Centrum Kultury w Pilicy. 
Innych propozycji ani żadnych uwag nie zgłoszono. 
Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały, dotyczący zamiaru połączenia Miejsko-
-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pilicy z Wiejskim Domem Kultury w Przychodach 
i utworzenia gminnej instytucji kultury o nazwie Biblioteka Publiczna Centrum Kultury 
w Pilicy pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za - Uchwała 
Nr XXXI/249/2013. 

Pan Przewodniczący przystąpił do sprawy rozpatrzenia skargi na czynności Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Pilicy, złożonej przez Pana Henryka Kowalskiego z dnia 
17.12.2012 r. 
Wyjaśnił, że radni na wspólnym posiedzeniu Komisji zostali zapoznani z treścią skargi 
i stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie stanowiska Komisji w sprawie skargi. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Pan Marek Ziętek zapoznał zebranych ze stanowiskiem 
Komisji, które brzmi: 
„Skarżący zarzuca Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej brak odpowiedniej reakcji 
na jego pismo z dnia 19.10.2012 r. skierowane imiennie do Pani Kierownik w sprawie udzielenia 
pomocy na zakup opału dla jego rodziny. 
Z wyjaśnień Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej wynika, że w dniu 30.10.2012 r. 
do Ośrodka Pomocy Społecznej w Pilicy wpłynęło pismo Pana Henryka Kowalskiego, dotyczące 
udzielenia pomocy finansowej dla Pani Agnieszki Gamrot - matki dzieci Pana Henryka 
Kowalskiego. W dniu 09.11.2012 r. pracownik socjalny przeprowadził z Panią Agnieszką 
Gamrot rozmowę, podczas której zapoznał ją z treścią pisma Pana Henryka Kowalskiego i spisał 
notatkę z tej rozmowy. Pani Agnieszka Gamrot napisała, że w listopadzie 2012 r. sama złoży 
podanie do Ośrodka Pomocy Społecznej o udzielenie pomocy dla jej rodziny. W dniu 
16.11.2012 r. wpłynęło do Ośrodka Pomocy Społecznej podanie od Pani Agnieszki Gamrot 
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i zostało wszczęte postępowanie. Po przeprowadzeniu w dniu 26.11.2012 r. wywiadu 
środowiskowego i skompletowaniu niezbędnych dokumentów, została wydana Decyzja 
nr 0PS.310.366.2012 na podstawie, której udzielona została pomoc Pani Agnieszce Gamrot. 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Pilicy posiada oświadczenie Pani Agnieszki Gamrot z dnia 
08.05.2012 r., w którym Pani Agnieszka Gamrot informuje, że nie wyraża zgody na to, aby Pan 
Henryk Kowalski pisał w jej imieniu jakiekolwiek pisma. 
Zgodnie z art.102 pkt 1 ustawy o pomocy społecznej - „Świadczenia z pomocy społecznej są 
udzielane na wniosek osoby zainteresowanej, jej przedstawiciela ustawowego albo innej osoby, 
za zgodą osoby zainteresowanej lub jej przedstawiciela ustawowego" - Pan Henryk Kowalski 
nie jest stroną w sprawie i dlatego nie został powiadomiony o sposobie załatwienia wniosku. 
Komisja nie stwierdziła uchybień w pracy Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Pilicy 
i uznała, że skarga jest niezasadna i nie może zostać uwzględniona." 
Pan Andrzej Grabowski - Wiceprzewodniczący Rady Miasta i Gminy odczytał projekt uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Pilicy 
zgodnie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag. 
Pan Przewodniczący poddał przedstawiony projekt uchwały, stanowiący załącznik 
do niniejszego protokołu, pod głosowanie. 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Pilicy została podjęta jednogłośnie (15 radnych na 15 obecnych głosowało za - Uchwała 
Nr XXXI/250/2013. 

Pan Przewodniczący podjął temat odpadów komunalnych. Przypomniał, że pozostałe 
do rozpatrzenia na dzisiejszej sesji projekty uchwał: 
- w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

- w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, 

zostały wycofane z porządku obrad sesji grudniowej, ze względu na planowane zmiany 
w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, które zostały już wprowadzone. 
Wyjaśnił, że w związku ze zmianą przepisów prawnych, projekt uchwały w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, został poszerzony w stosunku do pierwotnej wersji w § 4 o dodatkowy punkt 
(obecnie 2) o treści: Przedsiębiorca zobowiązany jest do wyposażenia wskazanych przez gminę 
nieruchomości zamieszkałych w pojemniki służące do gromadzenia odpadów komunalnych 
(pozostałości po segregacji) i utrzymania pojemników w odpowiednim stanie sanitarnym, 
porządkowym i technicznym. 
Projekt uchwały był omawiany dwukrotnie na wspólnych posiedzeniach komisji (przed zmianą 
ustawy i po zmianie). 
Radni nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do projektu uchwały w przedmiotowej sprawie. 
Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta większością głosów (na 15 radnych, 14 głosowało za, 1 rady wstrzymał 
się od głosu) - Uchwała nr XXXI/251/2013. 
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W dalszej kolejności Pan Przewodniczący poinformował o projekcie uchwały w sprawie 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. Wyjaśnił, że na poprzedzającym dzisiejszą 
sesję wspólnym posiedzeniu Komisji, Pan Burmistrz i radni zaproponowali stawkę opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych 
w wysokości 14 zł miesięcznie i drugą niższą stawkę wynoszącą 7 zł miesięcznie w przypadku, 
gdy odpady będą zbierane w sposób selektywny. 
Dodatkowych wyjaśnień udzielił Pan Burmistrz. Przekazał informacje ze spotkania 
zorganizowanego przez Śląski Związek Gmin i Powiatów na temat gospodarowania odpadami 
komunalnymi. Powiedział, miedzy innymi, że stawkę opłaty można w ciągu roku zmienić, 
że system gospodarowania odpadami komunalnymi musi się sam finansować. Pan Burmistrz 
zwrócił też uwagę, że dopiero po rozstrzygnięciu przetargu okaże się ile powinna wynosić 
stawka opłaty za gospodarowanie odpadami. Nadmienił, że jego zdaniem środki zebrane 
z opłaty od właścicieli nieruchomości zamieszkałych nie wystarczą na pokrycie wydatków, 
związanych z gospodarowaniem odpadami komunalnymi i będą również problemy 
z wiarygodnością składanych deklaracji. 
Pan Tomasz Karpała zapytał od kogo będzie egzekwowana opłata za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w przypadku, gdy właściciel nieruchomości wynajmuje ją firmie, prowadzącej 
działalność gospodarczą. 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że gmina świadczy usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
i zagospodarowania ich tylko dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych, natomiast 
od podmiotu gospodarczego, wynajmującego nieruchomość, gmina ma prawo żądać 
przedłożenia umowy zawartej na odbiór odpadów komunalnych. 
Pan Bartosz Goncerz zwrócił uwagę, że różnica cenowa w przypadku selektywnego 
i nieselektywnego zbierania odpadów jest dość duża. Spytał jak ma wyglądać segregacja. 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że różnica cenowa ma zmobilizować mieszkańców do segregowania 
odpadów. Poinformował, że właściciele nieruchomości otrzymają minimum po 3 worki 
do segregacji odpadów oraz pojemnik. Wyjaśnił, jak powinny być segregowane odpady: szkło, 
tworzywa sztuczne, odpady zielone i pozostałości po segregacji. 
Pan Bartosz Goncerz zapytał jak będzie się odbywać kontrola. 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że w przyszłości na worki będą naklejane paski kodowe. 
Pan Jan Goncerz zapytał czy ustawa o „śmieciach" obowiązuje w całej Unii Europejskiej czy 
tylko o nas. 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że każde państwo przygotowuje swoje ustawy pod dyrektywy unijne. 
W związku z wyczerpaniem pytań, Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta większością głosów (na 15 radnych 13 głosowało za, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu) - Uchwała nr XXXI/252/2013. 

Ad 5. 
Pan Przewodniczący poprosił Pana Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje i zapytania radnych. 
Odnośnie dotychczasowych umów na odbiór odpadów komunalnych, Pan Burmistrz wyjaśnił, 
że umowy te należy rozwiązać indywidualnie. 
Jeżeli chodzi o naprawę dróg dojazdowych, Pan Burmistrz wyjaśnił, że ze względu 
na ograniczone możliwości finansowe gminy, środki na drogi są niewielkie i tylko niektóre drogi 
będzie można poprawić, ale na dzień dzisiejszy nie wie które. 
Sprawę wykonania chodnika w Cisowie, Pan Burmistrz powiedział, że przekaże - zgodnie 
z kompetencją Staroście. Zwrócił się do radnych, aby sprawy dotyczące zadań powiatowych, 
zgłaszali radnym powiatowym. 
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W sprawie drogi do cmentarza w Dobrakowie, Pan Burmistrz wyjaśnił, że zaplanowany zakres 
robót zostanie wykonany. 
Odpowiadając na interpelację, dotyczącą wykonania nakładki na drodze Dobraków-Kleszczowa, 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że utrzymanie drogi należy do zadań powiatu, a gmina zadeklarowała 
udział finansowy przy modernizacji przedmiotowej drogi, podobnie jak przy modernizacji 
drogi Dzwono wice-Jasieniec, jednak decyzja o realizacji zadania należy do powiatu. 
W sprawie odśnieżania Pan Burmistrz poinformował, że należy ustalić stan własności - jeżeli 
chodnik przylega bezpośrednio do nieruchomości prywatnej, to odśnieżanie jest obowiązkiem 
właściciela tej nieruchomości, a jeżeli pomiędzy chodnikiem, a nieruchomością znajduje się pas 
zieleni, należący do pasa drogowego, to odśnieżaniem powinien zajmować się zarządca drogi. 
Jeśli chodzi o naprawę studzienki, Pan Burmistrz wyjaśnił, że zostanie wykonana. 
Odnośnie odśnieżania ulicy Krakowskiej, Żarnowieckiej i Senatorskiej Pan Burmistrz nadmienił, 
że otrzymywał też zgłoszenia, że drogi są za wąsko odśnieżane - w przypadku ul.Krakowskiej, 
która jest bardzo wąska, jedynym rozwiązaniem jest wywożenie śniegu. Pan Burmistrz 
powiedział, że wystąpi do Starosty w tej sprawie oraz w sprawie odśnieżenia parkingów w rynku 
w Pilicy, od strony budynków. 
W odpowiedzi na interpelację, dotyczącą dodatkowych lokali dla pogotowia ratunkowego, Pan 
Burmistrz wyjaśnił, że pogotowie nie zwróciło się do gminy o dodatkowe lokale. 
W sprawie dofinansowywania scholi kościelnej Pan Burmistrz poinformował, że gmina nie ma 
takiej możliwości. 
Odpowiadając na kolejną interpelację, dotyczącą odśnieżania, Pan Burmistrz wyjaśnił, że każdy 
właściciel nieruchomości powinien zgromadzić śnieg przy krawężniku drogi, a obowiązkiem 
zarządcy drogi jest go zebrać. 
W sprawie odśnieżania drogi w Kocikowie - za byłą szkołą w stronę Woli Kocikowa, Pan 
Burmistrz powiedział, że sprawdzi w jakim standardzie odśnieżania jest ta droga i z kim została 
zawarta umowa o odśnieżanie. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków. 
Pan Burmistrz poinformował ogólnie o możliwościach skorzystania ze środków unijnych. 
Dotacje będą głównie na badania naukowe, wdrożenia badań, na kapitał ludzki, na innowacje. 
Zasadniczo największe możliwości skorzystania ze środków unijnych będą miały duże 
aglomeracje. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji, Pan Przewodniczący podziękował 
zebranym za udział w sesji i ogłosił jej zakończenie - godz.1706. 

Protokołowała: 

Ad 6. 

Ad 7. 
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